
  

 
 
Aan: Bestuursleden F-ACT Nederland 
Van: Karin Bonouvrie 
Datum: 20 februari 2012 
Betreft: Verslag bestuursvergadering F-ACT Nederland d.d. 17 februari 2012 
Status:    vastgesteld d.d. 22 mei 2012 

 

Aanwezig: 
• Xavier Moonen (LVG: Koraalgroep Sittard / Kenniscentrum VG / Universiteit Amsterdam) 
• Katinka Kerssens (GGZ: GGZ NHN) 
• Patricia Schell (K&J: Lucertis) 
• Niels Mulder (EAOF)  
• Hans Kroon (Trimbos)  
• Ingrid Willems (Verslavingszorg, VNN) 
• Marjan ter Avest (LPGGZ) 
• Frits Bovenberg (GGZ Consult) 
• Karin Bonouvrie (secretariële ondersteuning, notulist) 

 
Afwezig met afmelding: 

• Ronald van Gool (GGZ Ingeest)  
 

1. Welkom en vaststellen agenda  
De voorzitter, Niels Mulder, heet iedereen welkom en in het bijzonder Marjan ter Avest. Een 
voorstelrondje vindt plaats. Marjan vertelt dat zij sinds 2007 directeur van het landelijk platform is. Ingrid 
Willemse maakt meteen van de gelegenheid gebruik mee te delen dat haar functie veranderd is omdat er 
een laag uit de organisatie is gehaald. Haar functie is nu ‘manager zorg’ en ‘1e geneeskundige’. De 
voorzitter licht toe dat op ‘Ouderen’ en ‘Forensisch’ na alle categorieën in het bestuur van F-ACT 
Nederland zijn vertegenwoordigd. Het bestuur kan gezamenlijk naar de stakeholders ‘een vuist maken’. 
Marjan geeft aan dat zij een zeer drukke baan heeft maar een groot netwerk heeft waarin zij als spin in het 
web fungeert en voor F-ACT Nederland de verbindingsofficier kan zijn in de netwerken bij 
Zorgverzekeraar VWS, GGZ Nederland, politiek, communicatie naar patiëntenorganisaties.  
 
‘Eigen bijdrage’ wil de voorzitter op terugkomen. De agenda wordt vastgesteld. 
 
2. Mededelingen per bestuurslid 
Hans Kroon 

Rapport Significant van VWS komt eraan over kosten ambulantisering en hoe dit proces gaat lopen. 
Hans is benieuwd naar uitkomst, er zitten politieke belangen achter het rapport. In het  rapport krijgt 
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FACT een minder prominente positie. Is lastig om tegengeluid  te geven. FACT kost € 10,- per dag 
en RIBW € 140,- per dag. FACT is dus juist rendabel voor de zorg. Dit heeft Significant berekend. 
• Hans worstelt met Forensisch ACT en kan zorgverzekeraars niet enthousiast krijgen. Wil half 

maart een bespreking beleggen met als titel ‘hoe kun je zorgen voor een goede financiering als 
de justitiële titel afloopt?’. Namen aan wie advies kan worden gevraagd hoe een 
vertegenwoordiger van een ziektekostenverzekeraar warm te krijgen zoals Dini Hoenink van 
GGZ NHN, Robbert vd Krogt en Laurens Noordwest van Menzis worden aan Hans 
doorgegeven.  
 

Marjan ter Avest 
• Marjan wil graag samen met Niels en Hans kritisch naar de tekst van het bestuurlijk overleg 

kijken.  
• Heeft binnenkort een regulier overleg met Krista Kuipers van het VWS en wil dan ‘eigen 

bijdrage’ bespreken. Marjan heeft de vrije hand in het opstellen van de agenda en wil graag het 
onderwerp aankondigen en aangeven dat er een aantal bestuursleden van F-ACT Nederland 
meekomen. Marjan geeft datum aan Karin door en geprobeerd wordt of Ingrid, Frits, Hans, en 
Niels mee kunnen of anders een aantal van hen om belet te vragen bij VWS. Naschrift: 
donderdag 8 maart om 14.00 uur vindt de bespreking plaats bij het Ministerie van VWS. 

 
Niels Mulder 

• Er zijn geruchten dat de gehele financiering voor de bemoeizorg overgaat naar de WMO. Dit zou 
een zeer slechte ontwikkeling zijn. Ook is er een overweging om in Nederland tussen de 5000 en 
8000 patiënten te typeren als bemoeizorg en deze vrij te stellen voor de eigen bijdrage. Dit lijkt 
een bijzondere ontwikkeling omdat er natuurlijk veel meer patiënten in aanmerking komen.  

•  
Frits Bovenberg 

• Er is een High Care – Intensive Care ontwikkeling om te bekijken of kwaliteit verbeterd kan 
worden en ook is een modelgetrouwheidsschaal voor HC/IC in ontwikkeling. 

• Op 27 februari is er bij GGZ Breburg een middag over HC/IC’s. Collega van Marjan genaamd 
Christine Verhoeve wordt op advies van Marjan uitgenodigd door Frits. 

 
Katinka Kerssens 

• Zijn bezig met het regelen van de aansprakelijkheidsverzekering. Dit zal bij Uvit geregeld 
worden, alle bestuursleden zijn akkoord. Deze verzekering zal op naam van Niels en Katinka na 
21 juni, wanneer F-ACT Nederland 1 jaar bestaat, worden afgesloten.  

• Bij GGZ NHN extra aandacht voor zaken die wel FACT genoemd worden maar wat geen FACT 
is, de naam ‘FACT’ moet eraf. 

• Problemen met FACT-bord. Wil het webbased hebben met een link naar het EPD. Vraagt aan 
collega bestuursleden of zij eens willen navragen binnen hun eigen organisatie of er wensen zijn 
op dat gebied. 

 
3. Verslag bestuursvergadering 7 december jl. incl. actielijst   
Tekstueel 
Er zijn geen tekstuele aanpassingen. De notulen worden vastgesteld.   
Naar aanleiding van 
Punt 1 mededelingen Katinka Kerssens, laatste alinea mbt ‘GGZ NHN, Zorgverzekeraar Unive en WNK 
zijn bezig om te komen tot een zorginkoopcombinatie voor FACT: E.e.a. is nog in onderhandeling. 
Katinka informeert het bestuur zodra er meer te melden is.  
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Punt 1 Ronald van Gool mbt website kopje ‘FACT in opleiding’. Dit moet nog gebeuren, wordt kopje 
‘FACT en opleiding’ (voor FACT-teams). Oftewel het inpluggen van F-ACT. Ook contacten met Hoge 
School kan eronder. Ronald en Frits zullen dit vullen. Ook kan er verwezen worden naar boeken. Tours 
van Rokus kan ook onder dit kopje.  
Punt 4 PR voor F-ACT Nederland. Marja wil graag een rol spelen in de PR ivm haar netwerk. Ook i.v.m. 
haar rol binnen Ypsilon. Platform werkt met nieuwsdienst. Alle informatie wordt op een plek gezet waar 
iedereen de informatie kan afhalen.  
De brief die Niels aan GGZ Nederland en RVB Kwadraat gestuurd heeft wordt ook gestuurd aan Ypsilon, 
Anoiksis, Ronald Luijk van ZN en vakblad SPV. Karin coördineert e.e.a. 
Frits zal het meest recente persbericht aan Marjan sturen zodat zij die kan gebruiken voor haar PR voor  
F-ACT Nederland.  
Punt 7 ‘Overige wensen nav 1e ALV’. Karin bewaakt deze punten en afhandeling hiervan, mede met het 
oog op de 2e ALV van 11 mei.  
Actielijst 
Punt 1 PSY. Frits deelt mede dat het interview nog niet door Psy gewenst was, komt wel een keer.   
Punt 2 ‘Via VGN Markant reclame maken voor F-ACT NL’. Xavier: VGN Markant heeft aandacht 
besteed aan F-ACT Nederland.  
Punt 13 VWS berichten over F-ACT NL pakt Marjan op.  
PM Actielijst 
1. mbt Ronald Luijk. Hans heeft contact gehad met Ronald. Ronald wil een keer uitgenodigd worden in 
bestuursvergadering. Dit kan het beste gecombineerd worden met een actueel nieuwsfeit. Ook gewenst om 
de zorgverzekeraar oftewel Ronald een rol te geven op het congres te Groningen. 
 
De voorzitter bedankt Karin Bonouvrie voor haar notulen. 
 
4. Berichten uit Platforms (vast agendapunt) 
Landelijk Platform ACT/FACT 
Het Landelijk Platform ACT/FACT vindt op vrijdag 11 mei van 10.00-12.00 uur plaats. De 2e ALV kan 
hiermee gecombineerd worden en op vrijdag 11 mei van 13.00-14.30/15.00 uur plaatsvinden. Karin regelt 
in overleg met Freeke Perdok van het Trimbosinstituut de vergaderruimte (Is geregeld) en zal datum aan 
leden laten weten. Werkgroep communicatie kan iets doen met de werkgroepen of ook die middag laten 
plaatsvinden. Het is onnodig dat gehele bestuur aanwezig is, zo veel als mogelijk.  
Landelijk Platform Forensisch F-ACT 
LVB was geagendeerd. Hans heeft nog geen terugkoppeling ontvangen.  
Landelijke Platform F-ACT in de verslavingszorg 
Frits is op bezoek geweest namens F-ACT Nederland. Zij willen aansluiten bij F-ACT Nederland. Menno 
Moraal is voorzitter maar wil rol afstaan. 
Landelijk Platform F-ACT/LVB i.o. 
Is een platform dat erg op zichzelf is. Xavier vertelt dat de bijeenkomst 8 december jl. heeft 
plaatsgevonden. 50 personen waren aanwezig. Er is een werkgroepje gevormd dat in maart voor het eerst 
bij elkaar komt.  
Landelijk Platform (F)ACT Jeugd 
Heeft 27 januari plaatsgevonden. 3 nieuwe organisaties zijn aangesloten. Notulen worden tzt op  
www.f-actnederland.nl geplaatst. Kennismakingsgesprek heeft plaatsgevonden en alle Platform ACT Jeugd 
leden zijn lid van F-ACT Nederland.  
Intensive Home Treatment 
Korte notitie via GGZ NHN ontvangen en op site geplaatst.  
Ouderen 
Wordt ooit op gericht.  



4 / 6 
 

   

Persoonlijkheidsstoornissen 
Niets over bekend. 
 
Vraag: Wat is betekenis als een platform ‘onder’ F-ACT Nederland hangt/valt? Wat is onze rol daarin? 
Katinka vindt dat men moet openstaan voor F-ACT Nederland en informeel verbindingen kan leggen. Ook 
wordt er kritisch gekeken of term ‘FACT’ terecht gebruikt wordt en er geen ‘false FACT’ is.  
Niels geeft aan dat het ook belangrijk is om congrescommissie te wijzen dat er bijv. ook voldoende LVG 
en Jeugd op het programma van een FACT congres staat.  
Gevraagd kan worden of de platforms de notulen op de site www.f-actnederland.nl willen laten plaatsen. Op 
de site zou hiervoor een aantal tabbladen gemaakt kunnen worden. Uniformiteit en een gemeenschappelijk 
doel wat er bereikt kan worden is van belang. F-ACT Nederland moet deze platforms ook iets te bieden 
hebben. 
 
Afgesproken wordt dat er een 1e bijeenkomst wordt georganiseerd in combinatie met de volgende 
bestuursvergadering van 22 mei waarin alle voorzitters van de Platforms worden uitgenodigd met als 
agendapunt ‘inhoudelijke verbindingen’ (financiën komen later). Voorzitter meldt dat de Platforms een 
belangrijkere drager worden van F-ACT Nederland.  
Een volgende bijeenkomst kan ook georganiseerd worden voor de voorzitters of de afgevaardigden van de 
Platforms om te bekijken wat de platforms onderling elkaar kunnen bieden. Het kan ook gecombineerd 
worden met een andere bijeenkomst. Er ontstaat op deze manier een groter netwerk. Voordelen voor de 
Platforms is dat zij gebruik mogen maken van een tabblad op www.f-actnederland.nl en een gezamenlijk 
lobbynetwerk hebben. We moeten inventariseren  wat wensen van de diverse platforms zijn. Elke platform 
kan adviseur op haar vakgebied worden van F-ACT Nederland  
 
5. Voorgedragen kandidaat bestuursleden  
Frits heeft 4 kandidaten voorgedragen.  Allen zijn gepolst en willen graag in het bestuur deelnemen. 
Edo Paardekoper-Overman is een ervaringsdeskundige vanuit de Bemoeizorg en daklozen. Het bestuur 
geeft de voorkeur aan een rol voor Edo in een werkgroep omdat hierin zijn ervaringsdeskundigheid beter 
tot zijn recht zal komen als adviseur.  Marjan laat Edo dit weten. Ook wil het bestuur Edo betrekken bij 
congreswerkgroep en als congresspreker. 
Jasper van Marle heeft het 1e Forensisch ACT team in Drenthe opgezet, publiceert veel, heeft een goed 
netwerk en is betrokken bij congressen. Het bestuur geeft de voorkeur aan Jasper. De voorzitter zal Jasper 
dit laten weten. 
 
6. Congres 
a. Congres 20 september 2012 te Groningen 
CCAF krijgt een rol op het congres. Landelijk Platform (F)ACT Jeugd wil een of meerdere workshops 
geven. LVB en Verslaving moeten misschien ook een workshop geven omdat er anders op het congres te 
weinig aandacht is voor deze 2 doelgroepen. Het plenaire programma is algemeen. De dagvoorzitter is 
onbekend. Ingrid zal informeren en via Karin terugkoppelen aan het bestuur. Naschrift: dagvoorzitter is 
Hanneke Kappen. 
Ingrid zal er zorg voor dragen dat op de daadwerkelijke uitnodiging van het congres duidelijk vermeld 
staat dat F-ACT Nederland leden € 25,- korting krijgen. Karin zal de leden attenderen dat zij € 25,- euro 
korting krijgen.  
Karin vraagt aan de organisatie van het congres na over een optie of F-ACT Nederland een stand kan 
betrekken om zich te profileren op het congres. Een workshop die gegeven zou kunnen worden is 
‘samenwerking verschillende gebieden’ en ‘FACT en financiering’ en ‘implementatie van een F-ACT 
Team’ – wat komt erbij kijken. Deze laatste is een workshop die Katinka reeds eerder gegeven heeft op 
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het EAOF congres en hiervoor benaderd is of zij deze nogmaals wil geven. Katinka wil Delta (W. Teer) 
uitnodigen om te betrekken bij de workshop.  
Katinka maakt concept van het indienen van workshop en stemt het af met Frits. De basiscursus 
ACT/FACT dient Frits ook separaat in als workshop. Niels wil ook een rol op het congres.   
Workshop ‘LVB’ kan door Laura Neijmeijer van het Trimbos Instituut ingediend worden en worden 
aangevuld door Xavier. Hans sluit e.e.a. kort met Laura. 
b. Congres 2013  
Het 11e landelijk FACT Congres vindt in 2013 plaats. F-ACT Nederland wil een inhoudelijk trekkende rol 
hebben. De stad waar het congres van 2013 gehouden wordt en de precieze datum moet nog bekend 
worden gemaakt. Steden die een impuls qua (F)ACT kunnen gebruiken zijn Nijmegen en Eindhoven. Mbt 
de politiek en het VWS die een rol kunnen gaan spelen op het congres van 2013 is Den Haag weer een 
makkelijke stad om het congres te organiseren. De stad kiest het congresbureau. F-ACT Nederland heeft 
alleen een inhoudelijke rol en wil 2 bestuursleden in de congrescommissie laten deelnemen. 
Op het congres van 20 september moet e.e.a. aangekondigd worden.  
Frits oppert om ervaringsdeskundigen te betrekken bij het congres zodat zij hierdoor een serieuze baan 
krijgen.  
 
7. Diverse bespreekpunten  
a. Contacten Hoge Scholen 
Op de Hoge School Rotterdam wordt er al aandacht besteed aan F-ACT. In Curriculum moet ‘FACT’ 
worden ingebouwd. In de studieboeken is ook vaak een hoofdstuk ‘FACT’ opgenomen. Ingrid zal contact 
opnemen met Gert Schouten om te kijken hoe het bekendmaken van FACT op de Hoge School aangepakt 
kan worden. Agenderen 22 mei: terugkoppeling en bekijken hoe het nu gaat. 
b. Nieuwe werkgroepen (vast agendapunt) en bekostigen werkgroep + welke opleidingen zijn van 
belang en papers/sprekers aanbieden 
Op de 2e ALV d.d. 11 mei as. het onderwerp aankaarten. 
 
8. Jaarplan 
Wordt op 11 mei tijdens 2e ALV in het kort gepresenteerd. Katinka kijkt er samen met Ingrid naar en mailt 
e.e.a. naar bestuursleden voor een reactie.  
 
9. Ervaringswerkers  
- Wat kan F-ACT Nederland en Platform Ervaringsdesk. voor elkaar betekenen?  
Het Platform Ervarings. is gekoppeld aan Phrenos. Michiel Bähler is niet meer actief bij dit platform. 
Katinka gaat bij Annet Furnemont navragen wie voorzitter is. Het Platform kan ook uitgenodigd worden 
bij de 1e bijeenkomst Platforms voor alle voorzitters. 
- Ervaringswerkers een plek laten krijgen in de vereniging 
Welke rol kan de ervaringsdeskundige krijgen? Marjan betrekt Steven Makkink hierbij.  
 
10. Structureel contact tussen bestuur F-ACT Nederland en Stichting CCAF 
Niels Mulder en Hans Kroon zijn al de verbinding tussen CCAF en F-ACT Nederland doordat zij in beide 
organisaties een rol hebben. 
 
K. Kerssens zal de felicitatie van de gecertificeerde teams regelen. Besloten wordt dat er geen 
sleutelhanger of flyer wordt gepost, maar een felicitatiebrief waarin tevens geattendeerd wordt op het 
F-ACT Nederland lidmaatschap en de voordelen die daaraan zitten! Vanuit het CCAF wil F-ACT 
Nederland vernemen wie er gecertificeerd is. 
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11. PR voor de vereniging: website en plan ledenwerving  
Marjan adviseert Xavier om contact te leggen met VG. 
F-ACT Nederland moet acties ondernemen waardoor men lid wil worden. Hierdoor is een congres ook 
van groot belang.  
Niels kan aan Sympopna vragen of zij nogmaals hun bestand willen gebruiken voor de PR en 
lidmaatschap van F-ACT Nederland. Ook kan tzt het adressenbestand voor het congres 20/9 Groningen 
gebruikt worden om leden mee te werven. 
a. Gestroomlijnder verhaal maken van de website 
Katinka zal Michiel Bähler vragen of hij de site wil helpen aanpassen. Naschrift: voorzitter verzoekt 
redactieleden Frits en Ronald om zich met de homepage bezig te houden ipv M. Bahler. 
 
12. Financiële afrekening over 2011 
De penningmeester meldt dat er 200 leden nodig zijn om ‘kiet te spelen’. 
 
13. WVTTK en sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 12.00 uur en dankt alle aanwezigen voor zijn/haar komst. 
 
De volgende bestuursvergadering zal plaatsvinden op dinsdag 22 mei 2012 van 10.00-12.00 uur bij 
Trimbosinstituut te Utrecht (Kees Trimboszaal). Voorzitter en penningmeester zijn afwezig. Vice-
voorzitter Ingrid Willemse zit de bestuursvergadering voor.  
 


